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Β’ Γυμνασίου 
  

Μάθημα: Νεοελληνική Έκθεση 
 
 

 Τρίτη ενότητα: ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΉ ΚΑΙ ΠΑΘΗΤΙΚΉ ΦΩΝΉ - ΣΥΖΥΓΊΕΣ 

 

Στη γλώσσα μας υπάρχουν δύο συζυγίες: η Α συζυγία και η Β συζυγία. 

 

Α συζυγία  Β συζυγία 

 Περιλαμβάνει ρήματα που λήγουν σε -ω, στο α΄ 
πρόσωπο οριστικής ενεστώτα ενεργητικής 
φωνής. Τονίζονται στην παραλήγουσα.           
Παράδειγμα: παίζω 

 
 Περιλαμβάνει ρήματα που λήγουν σε – ομαι 

στη παθητική φωνή.     Παράδειγμα: χτενίζομαι 

 Περιλαμβάνει ρήματα που λήγουν σε -άω, ώ, στο 
α΄  πρόσωπο οριστικής ενεστώτα ενεργητικής 
φωνής. Τονίζονται στην λήγουσα.      Παράδειγμα: 
αγαπώ 

 
 Περιλαμβάνει ρήματα που λήγουν σε – ιέμαι, - 

ούμαι, -άμαι  στη παθητική φωνή.  
         Παράδειγμα: αγαπιέμαι, θεωρούμαι, θυμάμαι 

 

 

ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΉ ΚΑΙ ΠΑΘΗΤΙΚΉ ΦΩΝΉ 
 

ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ ΠΑΘΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ 

 
 Η ενεργητική φωνή δηλώνει πως το 

υποκείμενο του ρήματος ενεργεί. 
 Κάποια ρήματα εκφράζουν κατάσταση ή 

κάποια αντίληψη ( νιώθω, πιστεύω ) 
 

 
 Η παθητική φωνή δείχνε πως το 

υποκείμενο παθαίνει κάτι, δέχεται μια 
ενέργεια ( χτενίζομαι ) 

 

ΑΠΟΘΕΤΙΚΆ ΡΉΜΑΤΑ: Υπάρχουν ρήματα που έχουν κατάληξη – μαι, τα οποία τα 

βλέπουμε ΜΌΝΟ στην παθητική φωνή και ΔΕΝ ΈΧΟΥΝ καθόλου ενεργητική φωνή. Μπορεί 

μάλιστα να έχουν ενεργητική διάθεση, αλλά να βρίσκονται  στην παθητική φωνή. Κάποια από αυτά 

παίρνουν αντικείμενο.  Κάποια αποθετικά ρήματα είναι τα: σκέπτομαι, γίνομαι, φαίνομαι, σέβομαι, 

εκμεταλλεύομαι, έρχομαι, φοβάμαι, εύχομαι, ανέχομαι, εργάζομαι, χρειάζομαι. 

 


